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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 25 
november 2020 

Plats och tid  

Bergius, Stationsgatan 12, klockan  13:00-17:15. 

Paragrafer  

283-309, 311-317 

Justeringsdag  

1 december 2020 

Underskrifter 

 

 

.............................................................…… 

Erik Pelling, ordförande 

 

 

.............................................................…… 

Fredrik Ahlstedt, justerare 

 

 

.............................................................…… 

Lars Niska, sekreterare 
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Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 

Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande, närvarar på distans 

Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande, närvarar på distans 
Caroline Hoffstedt (S), närvarar på distans 
Therez Almerfors (M), närvarar på distans 

Erik Dagnesjö (S), närvarar på distans 
Christopher Lagerqvist (M), närvarar på distans 

Eva Christiernin (S), närvarar på distans 
Ulrik Wärnsberg (S), närvarar på distans 
Stefan Hanna (-), närvarar på distans 

Simon Alm (-), närvarar på distans 
Rickard Malmström (MP), närvarar på distans 

Tobias Smedberg (V), närvarar på distans 
Jonas Segersam (KD), närvarar på distans 

Hanna Victoria Mörck (V), närvarar på distans 

Ej tjänstgörande ersättare 

Asal Gohari (S), närvarar på distans 

Mats Gyllander (M), närvarar på distans 

Helena Hedman Skoglund (L), närvarar på distans 

Linda Eskilsson (MP), närvarar på distans 
Madeleine Andersson (M), närvarar på distans 

Maria Patel (S), närvarar på distans 

Jonas Petersson (C), närvarar på distans 
Helena Nordström Källström (MP), närvarar på distans 
Karolin Lundström (V), närvarar på distans 
Eva Moberg (KD), närvarar på distans 

Övriga närvarande 

Lena Grapp, stadsjurist. Lars Niska, kommunsekreterare. 

Övriga närvarande på distans 

Joachim Danielsson, stadsdirektör. Ingela Hagström, utvecklingsdirektör. Ola 

Hägglund, ekonomidirektör. Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör. Åsa Nilsson 
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Bjervner, avdelningschef. Christian Dahlmann, enhetschef. Isabelle Waldenvik, 
kommunikatör. Susanne Eriksson (S), politisk stabschef. Annica Nordin Söderberg (S), 
Ida Harju Håkansson (S), Sofia Andersson (M), Sara Hägerström (M), Dawn Anthony (V), 

Nathalie Berggren (L), Joakim Holmertz (C), Stina Bergström (MP), Pia Agestedt (MP), 
politiska sekreterare. 

  



Sida 4 (71) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2020-11-25 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 283 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan med ändringen att beslutsärendet 

Ersättningar för pedagogisk verksamhet 2021 utgår. 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar: 

att fastställa föredragningslistan med ändringen att beslutsärendet Ersättningar för 

pedagogisk verksamhet 2021 utgår. 

Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att 2020 års ersättningar för förskola/pedagogisk omsorg, förskoleklass och grundskola 

skall gälla även under 2021. 
att det under våren 2021 ska göras en utredning av kommunens ersättningssystem i stort 
– både vad gäller administrativa kostnader, fördelning mellan stadier i grundskolan, 

lokalkostnader, strukturersättning, ersättning till landsbygdsskolor och ersättning till 
barn i behov av särskilt stöd och andra grupper i behov av stöd – i dialog med 

huvudmännen – i syfte att optimera resultaten i alla Uppsalas skolor. 
att beslutet skickas vidare till Kommunfullmäktige, precis som tidigare år, för 

fastställande. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Erik Pellings (S) yrkande mot Jonas Segersams (KD) yrkande och 

finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) yrkande. 

Reservation 

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

Jonas Segersams (KD) yrkande med motiveringen: 

Vi motsätter oss att ärendet om ersättningar för pedagogisk verksamhet i sista stund togs 
bort från föredragningslistan. Beslut om ersättningsnivåer har historiskt fastställts av 

kommunfullmäktige, och givet dess viktiga karaktär och omfattande påverkan på 
pedagogiska verksamheter i kommunen yrkade vi att den ordningen skulle kvarstå. 

Uppsala har en lång tradition av likvärdig hantering av fristående och kommunala 
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utförare inom utbildningsväsendet. Under många år har system byggts upp där 
likvärdighetsprincipen varit styrande för bidrag / ekonomisk ersättning, service och 
bemötande från den kommunala förvaltningen. 

I föreliggande förslag till beslut bryts dock denna tradition. På Utbildningsnämndens 
arbetsutskott presenterades ett förslag som innebar en nedskärning av till fristående 
skolor med i vissa fall över 10 procent, och till samtliga fristående förskolor med över 1%. 

Därmed frångår Uppsala kommun sin goda tradition av att ge friskolor likvärdiga 

förutsättningar med kommunala. Lyckligtvis har efter våra påtryckningar förvaltningen 
lyckats skaka fram ytterligare ca 40 mnkr, men vi tycker fortfarande inte det är ett bra 

förslag. Dessutom har nu styret bestämt sig för att ärendet inte ska vidare till 
kommunfullmäktige för att kunna smyga igenom det så omärkligt som möjligt. 

Ersättningen för pedagogisk verksamhet är en budget för utbildningsväsendet i 
kommunen, inte en beskrivning av kostnaderna inom kommunal huvudman. Om vi 

minskar ersättning till lågstadium, förskoleklass, förskola och pedagogisk omsorg så är 
det utslag av en politisk vilja att dessa stadier inte ska prioriteras. Det går stick i stäv med 

tidigare politiska satsningar på barn i lägre åldrar, exempelvis på mindre grupper i 

förskolan eller den så kallade ”lågstadiesatsningen”.  

I Uppsala har de flesta friskolor etablerat högstadieskolor, om vi ändrar ersättningarna 
enligt förslaget kommer denna trend att förstärkas – skolor med enbart lågstadier 

riskerar till och med att tvingas lägga ner sin verksamhet. De skolor som har högstadier 

är också ofta stora nationella skolkoncerner, så att höja ersättningen till högstadier 

gynnar dessa skolkoncerner i stället för små lokala aktörer. Detsamma gäller förskolan, 
där många aktörer i Uppsala är små, lokala aktörer, som inte kan hämta hem den 

minskade ersättningen genom bättre tilldelning i andra kommuner. Är det verkligen den 
politik som S-L-MP styret vill föra? Stora nationella friskolekoncerner gynnas i stället för 

små, ofta ideellt drivna, lokala huvudmän? 
Kommunen har sedan den nya skollagen införts 2010 på papperet betalat ut 3% i 
administrationsschablon. Nu hävdar man att eftersom den kommunala skolan använt 

mer i administrationskostnader så ska skolpengen till fristående skolor och förskolor 

sänkas. Vi anser att det i stället borde vara den kommunala huvudmannen som sänkte 
sina administrationskostnader. Vi skulle också vilja se ett underlag på hur stora dessa 

administrationskostnader faktiskt är, och vad de innehåller. En viktig uppgift för 
kommunal huvudman. 
Vi har fått berättat för oss att förskjutningen av ersättning mellan förskoleklass, 

fritidshem och lågstadium till mellan- och högstadium beror på felaktigt beräknade 
lokalkostnader. Lokaler är ett problematiskt område eftersom kommunen själv sätter 

hyrorna när det är kommunen som äger lokalerna. Frågan är om man kan fördela 
lokalkostnader mellan stadier, eller om man inte måste slå ut kostnader som en 

genomsnittskostnad för hela grundskolan. 
Vi anser också att man behöver se över fördelningen i ersättningen mellan stadier. Det 

finns inget som säger att man måste differentiera ersättningen mellan stadier – man kan 
även utbetala samma elevpeng för hela grundskolan – en förändring som självklart 

skulle gynna etableringen av fler fristående skolor med lågstadier, något att betänka för 
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de friskolor som välkomnar den här föreslagna förskjutningen av ersättningen. 
Vi anser vidare att ersättningen för administration bör betalas ut enligt tidigare grunder. 
Likställighetsprincipen är grundprincipen för nuvarande skollag, och vi kan inte se något 

problem med att man fortfarande använder beräkningen för Uppsala kommuns 
kommunala grund- och förskolors totala kostnader som grund för ersättningen till 
fristående skolor – det har gjorts de senaste 10 åren, utan att det blivit överklagat. 
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§ 284 

Reviderade regler för partistöd, redovisning 
av partistöd 2019 samt utbetalning av 
partistöd för 2021 

KSN-2020-01634 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta reviderade regler för kommunalt partistöd i Uppsala kommun 
mandatperioden 2019–2022 enligt ärendets bilaga 1, samt 

2. att för år 2021 betala ut partistöd till 

Socialdemokraterna om 1 805 760 kronor,  
Moderaterna om 1 231 200 kronor, 

Vänsterpartiet om 820 800 kronor,  
Liberalerna om 738 720 kronor, 
Centerpartiet om 738 720 kronor,  

Sverigedemokraterna om 656 640 kronor, 

Kristdemokraterna om 574 560 kronor, 

Miljöpartiet om 574 560 kronor, samt 
Feministiskt initiativ om 246 240 kronor. 

Sammanfattning 

I enlighet med kommunallagen 4 kap 29 § får kommuner ge ekonomiskt bidrag i form 

av partistöd till de partier som är representerade i kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktige antog regler för kommunalt partistöd vid sitt sammanträde den 
11 juni 2018, § 139. Reglerna föreslås i föreliggande ärende förtydligas avseende att 

partistödet utgår från den mandatfördelning mellan partierna som fastställdes vid 
valet. 

Samtliga partier i kommunfullmäktige har lämnat redovisningar av partistöden för år 
2019 i enlighet med reglerna och föreslås få partistöd för år 2021. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 354  

• Tjänsteskrivelse daterad den 5 november 2020 
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• Bilaga 1, förslag till reviderade regler för kommunalt partistöd i Uppsala 
kommun mandatperioden 2019–2022 

• Bilaga 2, regler för kommunalt partistöd antagna av fullmäktige 11 juni 2018 

§139 

• Bilaga 3, Uträkning av partistöd för 2021 

• Partiernas redovisningar av partistöd 2019 (i akten) 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 285 

Ny anläggning för issporter 

KSN-2018-2867 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna en utökad investeringsram på 69 miljoner, från 420 miljoner 
kronor till 489 miljoner kronor, för ny anläggning för issporter på Gränby 

sportfält 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att godkänna Uppsala kommun Sport- och rekreationsfastigheters förslag om 

att uppföra av förslaget Oktagonen som ny arena för issporter på Gränby 
sportfält enligt rapport i bilaga 1, 

3. att justera hyresnivån i idrott- och fritidsnämndens lokalförsörjningsplan med 

5,6 miljoner kronor, från 30,3 miljoner kronor till 35,9 miljoner kronor, samt 

4. att innan upphandling för byggnation genomföra en dialog med byggherrar i 

syfte att hålla nere kostnader för konstruktion och utförande. 

Sammanfattning 

Den 25 mars 2019 (§111) beslutade kommunfullmäktige att uppdra till Uppsala 
kommun Sport- och rekreationsfastigheter AB att uppföra en arena för issporter på 

Gränby sportfält. Fullmäktige beslutade även att uppdra till Uppsala kommun Sport- 
och rekreationsfastigheter AB att återkomma till kommunstyrelsen för stegvisa beslut i 
enlighet med Principöverenskommelse för nybyggnation under genomförandet. I linje 

med detta beslut överlämnade Uppsala kommun Sport- och rekreationsfastigheter AB 
(nedan nämnt bolaget) den 26 juni 2020 slutrapport avseende 
programhandlingsskedet i projekt isarena Gränby bilaga 1. I rapporten förordar 
bolaget alternativet Oktagonen som ny arena för issporter på Gränby sportfält. 

Förslaget innebär att investeringsramen för projektet behöver utökas med 64 miljoner 
kronor. 

Oktagonen är anpassad för att klara av publik på rinken med de krav på personflöden 

som följer av detta. Det finns därmed möjligheter att använda arenan för evenemang 

och mässor, även om dessa i det aktuella utförandet är begränsade. Arenan har 
samtidigt utvecklingsmöjligheter avseende förstärkning av elförsörjning och utökning 
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av biytor. Vid realisering av dessa möjligheter klarar arenan mer omfattande 
evenemang. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 355  

• Tjänsteskrivelse daterad 11 november 2020 

• Bilaga 1: Uppsala kommun Sport- och rekreationsfastigheter slutrapport 

avseende programhandlingsskedet i projekt isarena Gränby 

• Bilaga 2: Utredning kring förutsättningar till nybyggnation av anläggning för 

issporter 

• Bilaga 3: Förslaget Oktagonen 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar i första hand: 

att ärendet återremitteras för att kompletteras med ett nytt reviderat förslag avseende 

funktion och kostnader för läget vid kv. Kölen. 

Fredrik Ahlstedt (M) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar i andra hand: 

att parallellt utreda ett alternativ med placering på Kölen då utmaningarna i 
detaljplanen för Gränbyalternativet är stora avseende höjder och trafik, vilket i slutändan 

kan riskera att omöjliggöra detta projekt. 

Mohamad Hassan (L), Stefan Hanna (-), Simon Alm (-) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras återremissyrkande mot 
ärendets avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande mot avslag 

och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för egna yrkanden med motiveringen: 

Då ärendet om att bygga en ny isarena i Uppsala återigen har aktualiserats och det 
bereds ett nytt reviderat ärende till KF i december 2020 tycker vi att ärendet även borde 
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omfatta en ny och uppdaterad kalkyl samt en uppdatering av förslaget för läget på 
Kölen. Detta då tidigare underlag från kommunen pekat på att vi skulle kunna få mer 
arena till en lägre kostnad vid placering kölen och för att ärendet skall få en så bred och 

relevant belysning som möjligt utifrån ett jämförande perspektiv. 
Moderaterna gläds åt att vi nu kommer vidare i ärendet om en ny anläggning för 
issporter, men oroas samtidigt för att förslaget om att placera arenan i Gränby riskerar 

att omöjliggöra projektet. Vi föreslog därför att ärendet skulle kompletteras med ett 

reviderat förslag avseende en placering på Kölen, alternativt att en parallell utredning 
skulle genomföras givet att utmaningarna i detaljplanen för Gränbyalternativet är stora. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden: 
Då ärendet om att bygga en ny isarena kommer till KF i december 2020 så anser vi att 

ärendet även borde omfatta en ny och uppdaterad kalkyl samt en uppdatering av 

förslaget för läget på Kölen. Detta då tidigare underlag från kommunen pekat på att vi 
skulle kunna få mer arena till en lägre kostnad vid placering Kölen och för att ärendet 
skall få en så bred och relevant belysning som möjligt utifrån ett jämförande perspektiv. 

För att inte i onödan försena arbetet mer än de två decennier som redan förlupit, samt för 

att ha beredskap för att bygga snabbt på kölen om Gränbyplaceringen skulle visa sig 
omöjlig, så har vi även yrkat på att jämförelsen kan göras parallellt. 

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet är nöjda med beslutet att uppföra en ny och modern arena för issport i 
Uppsala. Särskilt glädjande är det kompakta stödet för att förlägga arenan på Gränby 

sportfält – närheten till Arenahotellet, IFU Arena, UTK-hallen, fritidsbanken och 

friidrottsarenan samt de goda bussförbindelser och närhet till E4:an skapar synergier och 

mervärden för såväl bredd- som elitidrotten. 

Centerpartiet vill trycka på vikten av att om- och nybyggnationen på Gränby sportfält 
planeras noggrant innan arbetet sättet igång. Det finns tre ispister på Gränby sportfält, 

varav en används året runt. Byggnationen måste planeras på ett sådant sätt att den 

befintliga iskapaciteten kan behållas under hela byggperioden. Färre isytor, även under 
en kort period, skulle drabba berörda föreningar hårt. 

Avslutningsvis är det för Centerpartiet oerhört angeläget att de nu beslutade 
investeringarna hålls inom beslutade investeringsramar. Uppsalas ekonomi är 
ansträngd och kommunen har en större låneskuld än Centerpartiet skulle önska. I den 

fortsatta processen måste det vara helt tydligt att investeringsramarna ligger fast och 
inte bara är en rekommendation som går att bryta mot för att återkomma till fullmäktige 

och be om utvidgade ramar. Investeringskostnaden har en direkt effekt på kommunens 

löpande långsiktiga ekonomi, eftersom högre investeringskostnader innebär högre 

löpande kapitalkostnader. 
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Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Frågan om ny anläggning för issporter i Uppsala har varit en långbänk och har tagit 
många svängar genom åren. När det så plötsligt dök upp ett förslag upp om att bygga en 

arena på Kungsängens industriområde nere vid ån (”Kölen”-tomten) stred vi då för att få 
anläggningen till Gränby sportfält. Eftersom förvaltningen 2019 tog fram just det 
förslaget som huvudalternativ blev vi väldigt glatt överraskade när minoritetsstyret (S, L 

och MP) ändå gick på vår kristdemokratiska linje att placera anläggningen i Gränby. 

Vi tror att man skulle kunna och borde utveckla samarbetet på Gränby Sportfält, och på 
det sättet poola resurser och samordna verksamhet. Exempelvis har vi föreslagit att 

aktörerna på sportfältet själva borde få styra över parkeringarna i området och ta 
intäkterna därifrån. De vet bäst behoven och hur man ska fördela efterfrågan. När man 

inledningsvis utredde Kölenalternativet var enbart Almtuna involverade i processen och 
man hade helt missat övriga isidrotter. En placering på Gränby sportfält skapar 

samordningsmöjligheter med såväl Bandy (Relitahallen), konståkning och andra 
isidrotter, samt ger samordningsmöjligheter med IFU och även Arenahotellet och UTK. 

Vi hade helst velat ha ett liknande arrangemang som IFU Arena som är väldigt lyckat – 

drivet och finansierat med kommunala lån av föreningslivet. För den delen är Relita-

hallen också ett gott initiativ som helt självständigt drevs fram av Bandy-idrotten. 
Vi är väldigt måna om att hålla nere kostnaderna. Vi tycker det är märkligt att man i 

andra städer kunnat bygga anläggningar så mycket billigare, men inte i Uppsala - 

Örnsköldsvik (ca 250 miljoner för 7600 åskådare 2010), Växjö (ca 250 miljoner för 5700 

åskådare 2010), och Malmö (750 miljoner för 12600 åskådare 2008). Därför la vi ett 
yrkande i kommunstyrelsens arbetsutskott om att man ska genomföra en dialog med 

byggherrar innan upphandling, för att om möjligt få ner kostnaderna för byggnation och 
utförande. Vi är dessutom väldigt skeptiska till de extra 10-20 miljoner kronorna som 

beror på miljöpartiets krav på träkonstruktion och klimatvänlig betong. 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Beslutet om att placera is-arenan på Gränby sportfält är taget och att gå tillbaka i 

processen den processen leder bara till att man ytterligare förskjuter 
färdigställandedatumet på framtiden. Gränby sportfält är en bra plats som har ett stöd 

från aktörer såsom ishockeyn och skridskoföreningarna. Från skridskoföreningarna, som 

domineras av tjejer, var man mycket tydliga med att man vill se en ny is-arena på Gränby 
sportfält eftersom de annars har svårt att få nytta av den extra isytan för träningar. Därtill 
finns praktiska problem såsom orimliga parkeringsavgifter närmre centrala Uppsala. 
Det är tråkigt att projektet har fördröjts med anledning av att Ovalen verkade bli 

väsentligt dyrare än vad ramen medgav, men nu med en Oktagonen tas ändå 
kvaliteterna i Ovalen tillvara, kostnaden pressas tydligt nedåt halvvägs mot den 
ursprungliga ramen och vi får en måttlig försening med ungefär ett halvår. Vi får en arena 

som klarar av kraven från elitishockey, skridskotävlingar, träningspusslet för 

issportföreningarna och vi får äntligen en arena som kan inrymma större 

kulturarrangemang. Det är det bästa alternativet vi har i dagsläget och att ytterligare 
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fördröja ett färdigställande är direkt olämpligt med tanke på hur extremt lång tid som 
redan har passerat från behovsinsikten till dit vi idag har kommit. 
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§ 286 

Ytterligare förlängning av avgiftsfria enskilda 
resor i färdtjänsten 

KSN-2020-03065 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar 

1. att tills vidare avstå från att ta ut tillkommande egenavgift vid färdtjänst och 

omsorgsresor som görs enskilt, samt  
2. att delegera till gatu- och samhällsmiljönämnden att återinföra egenavgifter 

när Folkhälsomyndighetens rekommendation om att avstå från allmänna 
färdmedel tas bort.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 8 juni 2020, § 278, om att kommunen ska avstå från att 
ta ut tillkommande egenavgift vid färdtjänst och omsorgsresor som görs enskilt till och 
med 16 augusti 2020 samt att delegera beslut om förlängning till gatu- och 

samhällsmiljönämnden. 

Därefter beslutade gatu- och samhällsmiljönämnden den 27 augusti 2020, § 65, om 

förlängning dock längst till och med 31 december 2020. 

Syftet är att minska risken för smittspridning mellan passagerare och förare under 

covid-19-pandemin. Utifrån Folkhälsomyndighetens fortsatta rekommendationer bör 
beslutet om att inte ta ut tillkommande avgift vid färdtjänst och omsorgsresor som 

görs enskilt, förlängas fram till dess att Folkhälsomyndighetens rekommendation om 

att avstå från allmänna färdmedel tas bort. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 331  

• Tjänsteskrivelse daterad 23 oktober 2020 

• Bilaga 1, Beslut gatu- och samhällsmiljönämnden 27 augusti 2020, § 65, 
Ytterligare förlängning av avgiftsfria enskilda resor i färdtjänsten. 

• Bilaga 2, Ordförandebeslut gatu- och samhällsmiljönämnden daterad 
6 augusti 2020 

• Bilaga 3, Beslut kommunfullmäktige 8 juni 2020, § 278 
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• Bilaga 4, Beslut gatu- och samhällsmiljönämnden 20 maj 2020, § 44, 
Förlängning av avgiftsfria enskilda resor i färdtjänsten. 

• Bilaga 5, Beslut kommunfullmäktige 16 april 2020, § 156 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Jag förstår inte varför KS fattar ett beslut som ägs av Gatu- och Samhällsmiljönämnden. 

Om KS anser att det är en klok åtgärd, vilket jag tycker, borde ärendet handla om att KS 

accepterar att Gatu- och Samhällsmiljönämnden får tillåtelse att avvika från sin budget 
med det belopp som denna pandemiåtgärd uppskattas innebära. 
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§ 287 

Internbankens lånelimiter och räntevillkor för 
de kommunala bolagen 2021 

KSN-2020-02788 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bemyndiga kommunstyrelsen att uppta de lån som erfordras för att 

genomföra de investeringar och den verksamhet som beslutats i Mål och 
budget 2021–2023. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del  

2. att fastställa lånelimiter för respektive kommunalt bolag enligt ärendets 
bilaga 1, samt  

3. att fastställa ränte- och borgensvillkor för lån som tas upp av de kommunala 
bolagen 2021 enligt ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

I enlighet med Uppsala kommuns finansiella riktlinjer ska kommunfullmäktige 

fastställa en årlig ram för kommunkoncernens externa upplåning. Ramen utgår från 
beslutad Mål och budget. Kommunstyrelsen genomför sedan upplåningen genom ett 

bemyndigande från fullmäktige. 

Kommunstyrelsen ska enligt samma riktlinjer fastställa beloppsramar och villkor för de 

kommunala bolagens upplåning. I ärendet lämnas förslag på beloppsramar i form av 
lånelimiter för respektive bolags upplåning under 2021, ränte- och borgensvillkor för 
upplåning samt avgifter och räntevillkor för utnyttjande av koncernkontot. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 332  

• Tjänsteskrivelse daterad 22 oktober 2020 

• Bilaga 1, Föreslagna lånelimiter bolag 2021 

• Bilaga 2, Räntepåslag och borgensavgifter 2021 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 288 

Återlämnande av pantbrev för 
gatubyggnadskostnader 

KSN-2020-00060 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att Uppsala kommun som innehavare av pantbrev i fastigheter enligt bifogad 

förteckning lämnar tillbaka dessa till lagfaren fastighetsägare. 

Sammanfattning 

Många privatpersoners fastigheter i främst Sunnersta, Norby, Gamla Uppsala och 

Berthåga belastas av pantbrev som kommunen har krävt som säkerhet för framtida 
gatubyggnadskostnader, se bilaga 1.  

Pantbreven är ett arv efter den nu avskaffade byggnadslagen (1947:385) där det 

krävdes bidrag eller säkerhet för gatukostnader vid nybyggnation.  

Mot bakgrund av att kommunens innehav av pantbreven försvårar för fastighetsägarna 
att belåna sina fastigheter och att det är svårt att avgöra om betalningsskyldighet har 

uppkommit för fastighetsägarna föreslås att pantbreven lämnas tillbaka lagfaren 
fastighetsägare.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 november 2020 § 344  

• Tjänsteskrivelse daterad 16 oktober 2020 

• Bilaga 1, Sammanställning och gatubyggnadskostnad per fastighet 

• Bilaga 2, protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 289 

Revidering av Reglemente för 
kommunstyrelsen och övriga nämnder 

KSN-2020-03239 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att revidera Reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder enligt 

ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder föreslås revideras för att reglera 

förutsättningarna för sammanträden med deltagande på distans i kommunstyrelsens 
och övriga nämnders utskott. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 356  

• Tjänsteskrivelse daterad 6 november 2020 

• Bilaga 1, Förslag till revidering av Reglemente för kommunstyrelsen och övriga 
nämnder 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 290 

Upphävande av policy beträffande nationella 
minoriteter 

KSN-2020-01821 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva Policy beträffande nationella minoriteter. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fattade den 21 oktober 2020 (§ 260) beslut om att anta 

Handlingsplan för att främja mänskliga rättigheter och motverka diskriminering och 

rasism i Uppsala kommun. Eftersom mål och åtgärder för det minoritetspolitiska 
arbetet har inarbetats i handlingsplanen ska Policy för arbetet med nationella 

minoriteter upphävas.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 november 2020 § 345  

• Tjänsteskrivelse daterad 23 oktober 2020 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 291 

Ändring av sammanträdesdag för 
kommunfullmäktige i juni 2021 

KSN-2018-3218 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva den del av kommunfullmäktiges beslut den 5 november 2018  

§ 204 som berör sammanträdesdag den 7 juni 2021, samt 
2. att kommunfullmäktige istället sammanträder den 14 juni 2021. 

Sammanfattning 

I samband med att kommunledningskontorets mötesplanering för 2021 påbörjades 
upptäcktes att fullmäktiges sammanträden i slutet av våren bara har en vecka emellan, 

den 31 maj och den 7 juni. Sammanträdet i juni föreslås flyttas till den 14 juni för att 
sprida ut sammanträden lite mer. Praxis i kommunen är att inte ha sammanträden 
under grundskolans lovdagar men det föreslås här avsteg från det den här gången. 

Vårterminen 2021 slutar den 10 juni. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 357  

• Tjänsteskrivelse daterad 4 november 2020 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

  



Sida 22 (71) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2020-11-25 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 292 

Svar på motion om långsiktigt samarbete med 
Upsala cykelklubb från Stefan Hanna (-) 

KSN-2019-1199 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckts vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 25 mars 2019   

att Uppsala kommun tecknar ett flerårigt samarbetsavtal med Upsala cykelklubb 

kopplat till deras aktiviteter under Uppsala cycling race week, samt  

att Uppsala kommun kraftsamlar samtliga större årliga cykelarrangemang under en 

vecka. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 november 2020 § 346  

• Tjänsteskrivelse daterad 28 oktober 2020 

• Bilaga 1, Motion om långsiktigt samarbete med Upsala cykelklubb av Stefan 
Hanna (-) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från Idrotts- och fritidsnämnden 24 augusti 2020 § 

64 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är viktigt att det finns långsiktiga samarbetsöverenskommelser med föreningar som 
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bidrar med för kommunen värdefulla återkommande arrangemang. Det är respektlöst 
mot många ideellt arbetande krafter att inte tidigt få klarhet i vilka förutsättningar de har 
avseende kommunens insatser för att arrangemangen ska bli framgångsrika.  

Svaret berör inte vilka för eller nackdelar det skulle innebära om kommunen kraftsamlar 
sitt stöd till cykelaktiviteter till en vecka istället för att sprida ut aktiviteterna under fler 
perioder. Tidigare fanns en ambition att i samband med Scandisloppet genomföra 

många andra värdefulla cykelaktiviteter som skulle bli en hel vecka i cykelns tecken. Min 

bedömning är att en sådan kraftsamling skulle ha stora fördelar för att både stimulera 
cykeln som färdmedel, cyklande som hälsofrämjande aktivitet, arbetet med 

säkerhetsfrågor kopplade till cykeln som färdmedel samt bli en större turistattraktion. 
Eftersom Uppsala gärna ses som en cykelkommun skulle en liknande kraftsamling ha 

stora möjligheter att starkt bidra till att cykelns roll i samhället stärks samtidigt som den 
lokala turistindustrin stimuleras med ett återkommande årligt arrangemang där det 

finns idrottsklubbar som står för huvuddelen av arrangemangen. 
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§ 293 

Svar på motion om att införa rätten till att 
lämna blod på arbetstid från Tobias Smedberg 
(V) 

KSN-2019-02811 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 16 september 2019 att Uppsala 

kommun ska införa möjligheten för alla kommunanställda att lämna blod på arbetstid.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 358  

• Tjänsteskrivelse daterad 2 april 2020 

• Bilaga, Motion om att införa rätten till att lämna blod på arbetstid från Tobias 
Smedberg (V)   

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande och 

finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Tobias Smedberg(V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande. 
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§ 294 

Svar på motion om allmän visstid från Tobias 
Smedberg (V) 

KSN-2020-00478 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 27 januari 2020 att allmän visstid som 

anställningsform ska avvecklas inom kommunens verksamheter och de ekonomiska 

konsekvenserna av detta tas i beaktande i kommande budgetprocess. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 359  

• Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2020 

• Bilaga 1, motion om att avveckla allmän visstidsanställning som 
anställningsform från Tobias Smedberg (V) 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande och 
finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Tobias Smedberg(V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande. 
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§ 295 

Svar på motion om distribution av valsedlar 
från Stefan Hanna (-) 

KSN-2020-00482 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckts vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 2020  

- att samtliga partier som inför allmänna val är registrerade enligt 

Valmyndighetens regler ska få sina valsedlar distribuerade till Uppsala 

kommuns lokaler för förtidsröstning samt vallokaler,  

- att berörda partier ska lämna valsedlarna på en av kommunen anvisad plats, 
samt  

- att partier som inte finns representerade i en demokratisk församling själva får 

finansiera distributionskostnaderna till självkostnadspris. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 333  

• Tjänsteskrivelse daterad 28 oktober 2020 

• Bilaga 1, Motion om distribution av valsedlar från Stefan Hanna (-) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från valnämnden 8 oktober 2020 § 14 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen. 

Simon Alm (-) yrkar: 
att motionen bifalls med förtydligande om att motionen avser partivalsedlar utan 

kandidatnamn, samt 
att kommunen även erbjuder distribution av valsedlar med kandidatnamn under 

förutsättning att samma sista datum för kommunen till handa gäller som för de valsedlar 
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utan namn och att det sker mot självkostnadsavgift för de partier som vill utnyttja denna 
extraservice. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Simon Alms (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande och 
finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Ur ett demokratiskt- och miljöperspektiv är det beklagligt att de etablerade partierna 
väljer att motverka demokratisk konkurrens genom att inte bifalla motionen. Motionen är 

tydlig med att partier som önskar hjälp med distributionen själva ska finansiera den. Det 

är särskilt anmärkningsvärt att en majoritet av kommunfullmäktiges partier tar denna 

position med tanke på kommunens miljö- och klimatambitioner. 
Av jämlika demokratiska skäl, och miljöskäl, bör kommunen utifrån ett centrallager 

ombesörja distributionen av alla valsedlar till samtliga vallokaler för alla partier som 
ställer upp i allmänna val. I en geografiskt stor kommun som Uppsala innebär dagens 

system långa, och många, miljöstörande bilresor för att partier som inte finns etablerade 

i kommunfullmäktige ska ta sig till och ifrån många lokaler för förtidsröstning samt över 

160 vallokaler. Vissa kommuner hjälper redan till med liknande distribution av valsedlar.  
Med tanke på att Uppsala kommun gärna vill vara en av världens miljö- och klimat 

smartaste kommun borde det vara en självklarhet. Jag utgår också ifrån att Uppsala 

kommun gärna uppmuntrar invånarna att vara demokratiskt aktiva. Jag förstår att 

partier som redan finns representerade i demokratiska församlingar gärna bygger hinder 
för konkurrenter om väljarnas röster. Hindren för nya partier är många men det 
miljödåliga distributionshindret borde vara ett självklart hinder att avveckla. Till glädje 
för partier som redan finns representerade i demokratiska församlingar måste till 

exempel nya partier själva finansiera egna valsedlar. Med tanke på att partier som inte 

finns etablerade i demokratiska församlingar inte får något partistöd utgör redan det en 
konkurrensnackdel. Jag anser dock att det är rimligt att partier som inte finns etablerade 
i en demokratisk församling även ska få betala självkostnadspris för distributionen. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med: 
Motionären belyser ett praktiskt demokratiskt hinder för nya politiska strömningar att få 

genom slag i allmänna val. I ett demokratiskt system med strikt representativ demokrati 
är det oerhört viktigt att vid de få existerande tillfällena erbjuda väljarna så få onödiga 
hinder som möjligt. Rådgivande sakfrågefolkomröstningar finns i Sverige, men tillämpas 
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så pass sällan att man genomgår ett helt liv som väljare utan att fylla sin hand full med 
sådana tillfällen. I Ryssland är det vanligt att helt enkelt neka kandidater eller partier från 
att delta i valen, vilket får anses vara ett steg längre än att i allmänhet nöjda sig med 

göra det praktiskt mycket svårt att delta. I Schweiz kompletterar man allmänna val med 
omfattande möjligheter till och tillämpande av direktdemokrati. Sverige står långt ifrån 
Schweiz och närmre Ryssland i sitt demokratiska system, och steg i Schweiz riktning är 

önskvärda. Finland är annars ett bra exempel från motionärens sida på där man tar bort 

hindret med valsedelsfrågan för nya- eller mindre partier. 
Undertecknad är skeptisk till bindande digitala omröstningar i allmänna val eftersom det 

är en tråkig utveckling i USA där man riskerar valets legitimitet om de digitala systemen 
erbjuder risk för buggar, fusk, störningar såsom hackning eller dylika problem som 

saknas vid fysiska valsedlar. Det är helt enkelt svårare att fuska med fysiska valsedlar än 
digitala motsvarigheter. 

Motionären möts av ett svar som är ointresserat av att göra mer än allra minsta möjliga 
utifrån lagstiftarens minimumkrav. Det är en dålig demokratisyn. Man ska aldrig 

genomföra sådana förändringar som urholkar förtroendet för valssytemet, men 

motionären efterlyser endast möjlighet till att låta nya partier betala för att kunna vara 

med på den service kommunen redan erbjuder – utläggandet av de partivalsedlar utan 
namn. Det är verkligen småsint att inte kunna gå motionären till mötes på en sådan för 

kommunen enkel sak. 

Frågan om namnvalsedlar är där det kan bli krångligt om man vill krångla såsom svaret 

på motionen är formulerat. Man kan gott och väl erbjuda denna service för partier med 
ett sistadatum för kommunens samdistribution innan ansvaret övergår till det enskilda 

partiet. Det begränsar kommunens i sådana fall utökade ansvar betydligt till att inte 
väsentligen fördyra eller försvåra deras befintliga åtagande. 

Demokrati är något fint, och att göra det lättare för demokratin är en god gärning. 
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§ 296 

Svar på motion om kvalitet kopplat till 
särskilda boenden och hemtjänst för äldre 
från Stefan Hanna (-) 

KSN-2020-00490 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 27 januari 2020 

- att varje upphandling av särskilt boende, oavsett upphandlingsform, ska ha 
enkla och mätbara kvalitetsmått som regelbundet kan följas upp 

- att varje upphandling av hemtjänst, oavsett upphandlingsform, ska ha enkla 
och mätbara kvalitetsmått som regelbundet kan följas upp, samt 

- att stora, eller återkommande allvarliga, kvalitetsbrister ska medföra kraftiga 

ekonomiska konsekvenser för utföraren av tjänsterna, oavsett driftsform. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 november 2020 § 347  

• Tjänsteskrivelse daterad 9 oktober 2020 

• Bilaga 1, Motion om kvalitet kopplat till särskilda boenden och hemtjänst för 

äldre från Stefan Hanna (-) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från äldrenämnden 1 oktober 2020 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande och finner 
att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Alla kommunens upphandlingar inom omsorg och vård måste inkludera relevanta 

mätbara och uppföljningsbara kvalitetsmått. Kommunen måste också säkerställa att 

kvalitetsmåtten efterlevs och att de som inte efterlever dem får kännbara sanktioner. 
Sanktioner som ska belasta alla former av huvudmän inklusive berörd kommunal 
verksamhet. Löpande kontroller av kommunens egenregi ska självklart genomföras. Om 

kommunens enheter brister i sin kvalitet ska även system för kännbara interna 
sanktioner säkerställas. Det klagas ofta på privata utförare av skattefinansierade 
tjänster inom välfärdens kärnverksamheter. Förutom att ha tydliga och mätbara 
kvalitetsvariabler är det värdefullt att ha kraftiga ekonomiska vitesupplägg kopplade till 

allvarliga brister. Jag anser att Uppsala kommun, och Sverige i sin helhet, har mycket att 

lära inom detta område från USA. 
Det är mycket positivt att det nu pågår ett arbete för att definiera relevanta kvalitetsmått 
inom kommunens äldreomsorg. Jag hoppas att detta är en verklighet inom snar framtid 

och att de mest relevanta kvalitetsmåtten alltid ska ingå i interna och externa omsorgs- 

och vårdavtal. Jag hoppas också att en publik presentation, via jämförtjänsten Hitta och 
jämför, av dessa kvalitetsmått kommer på plats skyndsamt för att också bidra till ett 

viktigt löpande kvalitetsförbättringsarbete.  
Kopplat till avtalen om omsorg och vård anges idag följande förhållanden som följs upp:  
Ledning och organisation, Värdegrund, Bemanning och kompetens, Samverkan, Hälso- 

och sjukvård,  Ledningssystem och kvalitetsarbete,  Brand, säkerhet- och krisorganisation 
samt Särskilda avtalsvillkor eller omständigheter kopplade till en viss verksamhet. Det är 

mycket bra men jag saknar ett av de viktigaste kvalitetsmåttet som handlar om 
vårdtyngd. I samband med hemtjänst genomförs ständigt individuell prövning av hur 

stort vårdbehov en person har. Det är bra, även om flexibiliteten över hur dessa timmar 

används borde vara större för omsorgsgivarna utifrån faktiska behov fördelar 
omvårdnadsinsatserna för sina biståndsberättigade. Vad gäller personer som lever på 
särskilda boenden ändras dock vårdtyngden över tid. Det innebär att den avtalsenliga 

vårdtyngden förändras vilket kan skapa stora kvalitetsproblem för personalen att klara 

sina uppdrag med kvalitet. På ett praktiskt sätt borde vårdtyngdsutvecklingen kunna 
mätas så att ett avtal kan justeras för att tillräcklig omsorgs och vårdpersonal alltid kan 
garanteras. 

Särskilt yttrande 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

I Kommunstyrelsens arbetsutskott bifölls vårt yrkande att ”komplettera svaret med en 
beskrivning av värdighetsgarantin i Uppsala kommun”. Då detta inte har gjorts föreslår vi 

att fullmäktige tillfogar detta i svaret på motionen. 
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Värdighetsgarantin är en viktig faktor för att säkerställa kvalitet i omsorgen av personer 
65+. Därför bär också detta nämnas i svaret till motionen. Vi föreslår därför att följande 
text, som är hämtad från kommunens hemsida, bifogas i slutet av svaret. 

”I Uppsala finns det värdighetsgarantier inom kommunens äldreomsorg. Utöver de 
kvalitetskrav som ställs på alla utförare lyfter de lokala värdighetsgarantierna fram 
några områden som vi följer upp extra noga. 

Värdighetsgarantierna för vård- och omsorgsboende innebär att du har rätt att: 

• påverka tidpunkten för promenad eller annan utevistelse 

• välja att promenera i grupp eller enskilt med stöd av personal 

• få inskrivet i din genomförandeplan hur och när utevistelsen ska ske 

• ha en lugn och trivsam måltidsmiljö 

• påverka menyn och tidpunkt för måltider 

• få en årlig läkemedelsgenomgång.” 
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§ 297 

Förstudie om allaktivitetshus i Gottsunda 

KSN-2020-02624 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunledningskontoret får i uppdrag att genomföra en fördjupad 
utredning med syfte att möjliggöra ett förverkligande av ett allaktivitetshus i 

Gottsunda enligt förstudiens föreslagna inriktning och process,  
2. att kulturnämnden får i uppdrag att, samordnat med den fördjupade 

utredningen, undersöka möjligheterna att implementera ett allaktivitetshus 

enligt förstudiens föreslagna inriktning i närtid och återrapportera detta till 

kommunstyrelsen senast andra kvartalet 2021, samt  
3. att de två ovanstående utredningsuppdragen ska samordnas med 

kulturnämndens arbete för ett allaktivitetshus i Gränby. 

Sammanfattning 

Bakgrunden till ärendet är en aktivitet i Handlingsplan för Gottsunda/Valsätra med 
lydelsen ”att se över möjligheten till ett allaktivitetshus i Gottsunda”. Aktiviteten har 
resulterat i en förstudie. Förstudien har som syfte att se över möjligheten för ett 
allaktivitetshus i Gottsunda, med övergripande syfte att bidra i ett positivt 

förändringsarbete mot ett socialt och ekonomiskt hållbart Gottsunda/Valsätra. 

Målet med förstudien har varit att uppfylla handlingsplanens aktivitet och att skapa 
goda förutsättningar för ett eventuellt genomförande. Målet har varit att nå och 
dokumentera en förvaltningsövergripande samsyn vad gäller förutsättningar, behov 

och förslag om inriktning för ett allaktivitetshus i Gottsunda. Längs vägen har viktiga 
knäckfrågor identifierats, vilka behöver lösas på en mer detaljerad nivå för att 

möjliggöra ett allaktivitetshus enligt förstudiens förslag. 

Förstudien visar att det finns behov och möjligheter för ett allaktivitetshus i Gottsunda. 

Förstudien föreslår en verksamhetsinriktning för ett allaktivitetshus liksom 
ansvarsfördelning, tidplan och process för ett möjligt genomförande. 

Ärendet innebär förankring av förstudiens föreslagna verksamhetsinriktning för ett 

allaktivitetshus, genom beslut om två parallella fördjupade utredningsuppdrag med 

fokus på genomförandefrågor och att lösa identifierade knäckfrågor. De två föreslagna 

utredningsuppdragen för ett allaktivitetshus i Gottsunda ska samordnas med 
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kulturnämndens arbete för ett allaktivitetshus i Gränby. Syftet är att säkra en effektiv 
hantering av likartade frågor och ett löpande kunskapsutbyte mellan de båda 
projekten, utan att processerna behöver anpassa sig till varandra i tid.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 360  

• Tjänsteskrivelse daterad 20 oktober 2020 

• Bilaga 1, Förstudie om allaktivitetshus i Gottsunda, daterad 20 oktober 2020 

• Bilaga 2, Sammanfattning av identifierade knäckfrågor 

• Bilaga 3, Illustration över schematisk processbild 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 
instämmande från Simon Alm (-) och Stefan Hanna (-): 

att ärendet återremitteras för att målgruppen ska fokuseras till skolans elever och att det 

fortsatta arbetet inte lägre ska inbegripa målgruppen 18+. 

Stefan Hanna (-) yrkar: 

att utredningen ska inkludera en kartläggning av privata alternativ som driftsansvariga 
för ”allaktivitetshus”. 

Simon Alm (-) yrkar avslag till ärendet. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar avslag till Fredrik Ahlstedt (M) med fleras och Stefan 

Hannas (-) yrkanden. 

Beslutsgång 

Ordförandes ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras återremissyrkande mot 
ärendets avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter Stefan Hannas (-) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande med motiveringen: 
Det är viktigt att våra skolelever både ges goda möjligheter till läxläsning och en 

meningsfull fritid också på egen hand. Där spelar föreningar och idrotten en viktig roll och 

vi ska uppmuntra och inkludera civilsamhället som en del i trygghetsarbetet. 
I förstudien för ett kommunalt allaktivitetshus ses både elever, föräldrar, unga vuxna och 
äldre som målgrupp för verksamheten. Att unga vuxna ska lockas tillbaka till skolmiljö 

genom allaktivitetshuset är en väg som vi säger nej till. Fokus ska vara på trygga 
skolmiljöer för skolelever och att de unga vuxna 18+ ska utbilda sig eller arbeta. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Beskrivningen av syftet med ett allaktivitetshus tycker jag är bristfälligt. Av många skäl är 
det viktigt att säkerställa mötesplatser runt om i Uppsala där invånarna 

generationsövergripande kan umgås. Det är särskilt viktigt att säkerställa att liknande 

mötesplatser aldrig blir ”kidnappade” av någon grupp och därigenom snarare försämrar 

möjligheterna till att skapa gränsöverskridande mötesplatser som bidrar till värdefulla 
nätverksbyggen, socialt trygga miljöer och inkludering. 

Uppsala kommun ska inte konkurrera med privata alternativ som kan driva liknande 

verksamheter. Fördelarna med privata alternativ är många och jag anser inte att en 

liknande verksamhet är ett uppdrag som ligger inom den kommunala kompetensen. Jag 
anser också att kommunen idag inte är i en ekonomisk situation där liknande 
investeringar och drift ska binda upp kommunen i högre fasta kostnader. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Undertecknad är inte övertygad om att allaktivitetshus är en den bästa möjliga 

investeringen för skattebetalarna. Kommunen har många stora pågående investeringar 
som är nödvändigare. Ungdomens hus är en liknande verksamhet som inte fungerar 

ändamålsenligt då smal grupp ungdomar ”tar över” på bekostnad av de som inte känner 

sig tillhörandes den grupperingen samt skattebetalarna som står för finansieringen. Det 
finns dessutom redan fritidsgård i både Gottsunda och Gränby. 

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Ungdomar behöver vuxna för att få en stabil övergång till ett vuxenliv. Mötet mellan 
generationerna är poängen med allaktivitetshuset, samt samarbetet med skolan. Det är 

därmed olämpligt att stryka de delarna i förslaget. Konceptet har ett gott trackrecord, 
men det kan bara appliceras på Uppsala om vi gör en lokal anpassning, men utan att 

förlora poängen. 
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Vänsterpartiet ställer sig positivt till skapandet av ett allaktivitetshus i Gottsunda. 
Förstudien är bra, visar på stora möjligheter och viktiga knäckfrågor att lösa. Dock måste 
vi påpeka att genomförandet kommer att försvåras av utförsäljningen av Gottsunda 

centrum med tillhörande 300 hem. Människors bostad. Det påverkar alla de som är rädda 
för att förlora sitt hem efter utförsäljningen, och det påverkar deras sociala relationer och 
hela Gottsunda. Det finns även storslagna planer för Gottsunda, med spårvagn, omgjort 

centrum, nya byggrätter osv. Det är bra, men under en period kan det också leda till oro, 

innan alla vet vad som ska hända och att åtgärderna är förankrade i stadsdelen. 
Allt sammantaget anser vi det vara ett misstag att ens överväga att sälja Gottsunda 

centrum då det ställer hårda krav på en redan ansträngd stadsdel. Dessutom tror vi det 
blir svårt att med gott samvete anse att vi följer lagen om att hushålla med våra 

medborgares pengar, om centrum och lägenheter säljs. 
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§ 298 

Klimatkontrakt 2030 Uppsala med Viable 
Cities 

KSN-2020-02953 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att samarbeta med staten och Viable Cities inom ramen för Klimatkontrakt 

2030, samt 
2. att uppdra till kommunledningskontoret att informera kommunstyrelsen i 

samband med årlig uppföljning, utveckling och revidering av Klimatkontrakt 
2030 Uppsala. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är en av ett åttiotal olika medlemsorganisationer i Viable Cities, en 
nationell innovationsplattform med inriktningen att samarbeta för hållbara och 
klimatneutrala kommuner 2030 med ett gott liv för alla inom planetens gränser. Viable 

Cities har tagit initiativet till Klimatkontrakt 2030, en samlad samverkan mellan den 
statliga nivån och kommuner med målet att bli fossilfria och klimatneutrala till 2030. 

Ansatsen i Klimatkontrakt 2030 stämmer väl överens med kommunens mål, strategier 
och ambitioner. Det är en bra möjlighet till nationellt stöd, resurser och kraftsamling 

för genomförandet av klimatomställningen lokalt, inklusive större satsningar som 
Uppsalapaketet för både kommunen och tillsammans med andra aktörer. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 334  

• Tjänsteskrivelse daterad den 21 oktober 2020 

• Bilaga 1, avsiktsförklaring för Klimatkontrakt 2030 

• Bilaga 2, förslag till Klimatkontrakt 2030 Uppsala med bilaga 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar avslag till ärendet. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alms (-) yrkande och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Uppsala kommun har redan långtgående ambitioner på att förbättra miljön varför 

ytterligare ett sådant dokument eller samarbete blir överflödigt. Det saknas inte vilja. Det 
saknas inte ambitioner. Det saknas inte idéer. Det saknas inte godhetssignaler. Det 

saknas verkställande och resultat. 
Naturligtvis är ärendet inte utan ekonomiska konsekvenser, vilket märkligt nog 

ärendebeskrivningen slår fast. Framskrivandet av ärendet gjordes av tjänstemän och 
hanteras av politiken som tar arvode för varje kvarts mötestid. Därtill är själva syftet med 

detta avtal att skapa mer sysselsättning för förvaltningen i Uppsala, vilket borde leda till 

högre administrativa kostnader alternativt utnyttjande av sådan personal som saknar 
tillräckligt med arbetsuppgifter för att fylla sina arbetsdagar. Undertecknad förordar att 

överflödig personal sägs upp så de kan söka produktiva anställningar istället. 
Bilagorna är dessutom fyllda med gulmarkerade fält där man köper grisen i säcken vid 
dagens förhandlingar eftersom man inte vet vad som fylls i där i efterhand. Exempelvis 

står det på ett i avtalet Klimatkontrat mellan parterna att 

”Statens/regeringens/myndigheternas åtaganden (skrivs av Viable Cities)”. Om 

dokumentet är så pass oviktigt att man kan låta avtalsmotpart fylla i lite vad som helst 
klarar vi oss utan det även av det skälet, men om det är viktigt att veta hur avtalet ska 
utformas får ärendet bordläggas för att lyftas igen när det kan vara mer fullt utvecklat. 

Undertecknad ser istället fram emot konkreta förslag på hur kommunens utsläpp kan 

minska. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Uppsala kommun ingår i allt för många formella samarbeten. Detta samarbete kan 

säkerligen vara bra men mängden samarbeten driver både kostnader och riskerar att 
minska kraften i det praktiska viktiga arbete som krävs i Uppsala för att uppmuntra vårt 
samhälle att öka tempot i klimatomställningen och snabbare bli miljö- och klimatsmarta. 
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§ 299 

Ekonomiskt stöd till studentorganisationer 
2021 

KSN-2020-03015 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utbetala ekonomiskt stöd för 2021 om  

133 000 kronor till Uppsala studentkår,  
61 000kronor till Uppsala teknolog-och naturvetarkår,  

49 000 kronor till Föreningen Uppsalaekonomerna,  
40 000 kronor till Juridiska föreningen,  

33 000 kronor till Ultuna studentkår,  

32 000 kronor till Farmaceutiska studentkåren,  

32 000 kronor till Veterinärmedicinska föreningen, samt 
300 000 kronor till kuratorskonventet, samt 

2. att Uppsala kommun inte kräver ekonomisk kompensation för icke fullgjorda 

åtaganden i avtal för 2020 mellan respektive studentorganisation och Uppsala 
kommun 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har under ett antal år stöttat Uppsalas studentorganisationer 

ekonomiskt genom ett årligt bidrag. Stödet är viktigt för att organisationerna ska 
kunna bedriva studiesocial-, alumn-och näringslivsfrämjande verksamhet. För att 
erhålla det ekonomiska stödet från Uppsala kommun förbinder sig respektive 

studentorganisation att genomföra aktiviteter som till exempel främjande av kontakter 
mellan studenter och arbetsmarknad eller kampanjen Varannan Vatten i samband 

med Valborgsfirandet. Dessa aktiviteter regleras genom årliga avtal mellan Uppsala 
kommun och respektive studentorganisation 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 335  

• Tjänsteskrivelse daterad den 15 oktober 2020 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma 
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§ 300 

Förlängning av borgensåtagande för MERIS i 
Uppsala AB 

KSN-2020-03167 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att förlänga Uppsala kommuns borgensåtagande för MERIS i Uppsala AB 

avseende ett belopp om 4,5 miljoner kronor, 
2. att borgensåtagandet gäller för en tidsperiod om fem år, till och med den 31 

oktober 2025, 
3. att borgen tecknas i form av en proprieborgen, 

4. att som säkerhet för borgen ska bolaget pantsätta samtliga aktier i bolaget till 

förmån för Uppsala kommun, 

5. att bolaget årliga ska amortera 300 000 kronor på banklånet, 
6. att en årlig borgensavgift ska tas ut om 0,5 procent av skuldbeloppet per den 

31 december respektive år, samt 

7. att uppmana idrotts- och fritidsnämnden att göra regelbunden uppföljning av 
föreningens verksamhet. 

Sammanfattning 

Efter beslut i kommunstyrelsen den 18 november 2015, §204, har Uppsala kommun 

haft ett borgensåtagande för låneskulden i MERIS i Uppsala AB. Borgensåtagandet 
möjliggjorde byggandet av en mindre ishall i Valsätra. Borgensåtagandet om 6 miljoner 
kronor gällde för en tidsperiod om fem år, till och med den 31 oktober 2020. Bolaget 

har inkommit med framställan om förlängning av borgensåtagandet. 
Kommunstyrelsen föreslås beslut om ett fortsatt kommunalt åtagande i ytterligare fem 

år, till och med den 31 oktober 2025. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 361  

• Tjänsteskrivelse daterad 9 november 2020. 
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Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att uppmana idrotts- och fritidsnämnden att göra regelbunden uppföljning av 
föreningens verksamhet. 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt 
yttrande: 

När kommunen tar på sig borgensåtaganden är det viktigt att vi följer upp verksamheten 
i fråga, särskilt när det uppenbarats ett behov av förlängning av åtagandet. Därför 

yrkade vi att ge idrotts- och fritidsnämnden i uppdrag att göra regelbunden uppföljning 
av föreningens verksamhet, vilket också bifölls. I dagsläget görs inte detta i tillräckligt 

stor utsträckning. 

  



Sida 42 (71) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2020-11-25 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 301 

Almedalen 2021 

KSN-2020-02912 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens arbetsutskott bereds möjlighet att delta under 
Almedalsveckan 2021, samt 

2. att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma med förslag på 
inriktning för kommunkoncernens närvaro under Almedalensveckan 2021 så 
snart formerna för veckan är kända. 

Sammanfattning 

Almedalsveckan även kallad politikerveckan i Almedalen, genomförs årligen i Visby på 
Gotland. Under veckan samlas företrädare för de politiska partierna och diskuterar 

politik. Myndigheter, intresseorganisationer företag med flera arrangerar seminarier 

under veckan. Region Gotland samordnarar arrangemanget.  Almedalsveckan 2021 

arrangeras den 4 juli till 11 juli.  

Almedalensveckan är en viktig mötesplats för påverkan, omvärldsbevakning, 
kompetensutveckling och nätverkande. Genom ett deltagande får Uppsala en unik 

möjlighet till att rikta fokus på kommunkoncernens prioriterade frågor och satsningar. 
Det görs dels genom medverkan på relevanta seminarier och debatter dels genom 

strategiska möten och samtal med nyckelaktörer på plats under Almedalsveckan. 
Därför bedöms det som viktigt att ledamöterna i kommunstyrelsens arbetsutskott 
bereds möjlighet att närvara under Almedalsveckan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 336  

• Tjänsteskrivelse daterad 2020-10-15 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar, med instämmande från Simon Alm(-): 
att de personer som deltar ska lämna en kortfattad skriftlig redogörelse över vilka de 
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viktigaste lärdomarna de tagit med sig från deltagandet och att dessa anmäles till 
kommunstyrelsen. 

Simon Alm (-) yrkar avslag till ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer första Stefan Hannas (-) yrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

I linje med vad jag länge ansett är det viktigt att en liknande kostsam satsning även kan 

omsättas i möjlighet för personer som inte deltagit att få insikter som kan vara av värde 
för Uppsala kommuns positiva utveckling. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Det är bra att deltagandets kostnad har bantats väsentligt jämfört med rekordåren, men 

det är ändå oklart om nyttan överväger kostnaden i detta förslag. Det brukar vara roligt 
att delta och viktigt i internpolitiska avseenden, men skulle gott och väl kunna räknas 

som något man som enskilt parti tar ställning till via det tilldelade partistödet. 

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Almedalen är både en fantastisk demokratiscen och en jättestor lobbyverksamhet. 

Vänsterpartiet är positiva till att skicka representanter till Almedalen för att delta i det 
demokratiska samtalet. Men, inför beredningen av hur förvaltningen eventuellt ska delta. 

Det ska inte bara vara folk från kommunstyrelse och chefer som vi skickar, utan det bör 

även vara med medarbetare närmare golvet som undersköterskor, socialsekreterare, 
personliga assistenter m fl. 
Vi har också varit kritiska till de enorma summor som kommunen lagt på att 

marknadsföra kommunen i Almedalen. Det är pengar som kan användas bättre genom 
att anställa fler undersköterskor i äldreomsorgen. Det är därför bra att förslaget på 

bordet inte inkluderar en stor PR satsning utan enbart en vistelse för några 

kommunalråd.  

Almedalen när det är som bäst, är en intressant plats för att lära mer på olika seminarier 

och för att nätverka och lära känna andra aktörer inom samhällssektorn och ta med 
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goda idéer hem till Uppsala. Nu återstår att se om Covid-19 kommer sätta stopp för 
Almedalen även kommande sommar, samt hur stort evenemanget blir, om det blir av, 
och om det fortsatt kan vara ett öppet forum. 

  



Sida 45 (71) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2020-11-25 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 302 

Avtal med Stockholm Business Alliance om 
näringslivssamarbete i Stockholmsregionen 

KSN-2020-03019 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna avtal med Stockholm Business Alliance om 

näringslivssamarbete i Stockholmsregionen för perioden 2021–2025. 

Sammanfattning 

För att kunna möta den internationella konkurrensen har partnerskapet Stockholm 

Business Alliance (SBA) bildats inom näringslivsområdet mellan kommuner i 
Stockholmsregionen. Uppsala kommun har sedan 2006 genom avtal ingått i 

Stockholm Business Alliance (SBA). Syftet med partnerskapet är att arbeta tillsammans 
inom viktiga områden för ökad tillväxt i regionen. SBA samordnas av det av 
Stockholms stad ägda bolaget Stockholm Business Region (SBR).  

Nuvarande avtalsperiod löper ut 31 december 2020. En ny avtalsperiod gäller för 2021–

2025. Ett förslag till nytt avtal har tagits fram av SBA, i bilaga till ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 337  

• Tjänsteskrivelse daterad 15 oktober 2020 

• Bilaga, förslag till avtal med Stockholm business alliance 2021-2025 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är mycket viktigt att vi målmedvetet arbetar med att stötta utvecklingen av vårt 
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lokala näringsliv. Näringslivets välmående är helt avgörande för att Uppsalaborna ska 
erbjudas en god jordmån för entreprenörskap, en attraktiv arbetsmarknad och en 
skattekraft som kan säkra en god generell välfärd. Det är särskilt positivt att insikten 

fortsätter att finnas att de branscher som har störst förutsättningar att driva Uppsalas 
totala välståndsutveckling är branscherna:  ICT (informations- och 
kommunikationsteknologi), Life Science (läkemedel, bio- och medicinteknik) – samt 

Cleantech (miljöteknik). Därför mycket bra att partnerskapets strategi är fokuserat på 

dessa branscher. Det är dock viktigt att Uppsala kommun följer upp att samarbetet ger 
konkreta resultat som gynnar Uppsalas näringslivsutveckling. 
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§ 303 

Strategi för närvårdssamverkan i Uppsala län 
2021-2023 

KSN-2020-02818 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna strategi för närvårdssamverkan i Uppsala län 2021–2023 enligt 

ärendets bilaga.  

Sammanfattning 

Länets kommuner och Region Uppsala har tagit fram en gemensam strategi för 

närvårdssamverkan i Uppsala län. Närvårdssamverkan omfattar insatser inom hälso- 
och sjukvården och omsorgen kring målgrupper där Region Uppsala och kommunerna 

behöver samverka. Nuvarande strategi gäller fram till årsskiftet och därför har en 
revidering genomförts som ska gälla för perioden 2021–2023. För de kommande tre 
åren framgår ett tydligt fokus på utveckling av att stärka förutsättningar för samverkan, 

utveckla systemstöd och arbetssätt samt att genomföra utveckling av en effektiv och 
nära vård. 

Efter att strategin har godkänts i det gemensamma samverkansorganet Regionalt 
forum, där presidiet för Uppsalas kommunstyrelse ingår, ska beslut om strategin fattas 

i respektive huvudmans politiska styrelse. Regionalt forum antog närvårdsstrategin vid 
sammanträde 10 september 2020. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 338  

• Tjänsteskrivelse daterad 20 oktober 2020 

• Bilaga, Strategi för närvårdssamverkan i Uppsala län 2021-2023 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Under lång tid har det mer eller mindre funnits en strategi om närvårdssamverkan. Jag 
anser att huvudproblemet är förmågan att se till så att ambitionen med samverkan blir 

verklighet. Ett mycket bättre samarbete kring hälsa, stöd, vård och omsorg mellan 

regionens huvudmän är centralt för att klara de demografiska utmaningar vi står inför 
med kvalitet. Mycket bättre koordinering och samordning av organisationer och 
verksamheter krävs och det förutsätter gemensamma incitament och gemensamma 

målambitioner samt rättvisa ekonomiska styrsystem. Individens behov inom vården ska 
alltid stå i centrum. Därför bör också de viktigaste kvalitetsindikatorerna vara kopplade 
till hur snabbt och med vilken kvalitet en individ får relevant sjukvård. 
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§ 304 

Riktlinje för utemiljöns yta och kvalitet vid 
förskolor och grundskolor 

KSN-2020-02088 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta Riktlinje för utemiljöns yta och kvalitet vid förskolor och grundskolor 

enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Riktlinje för utemiljöns yta och kvalitet vid förskolor och grundskolor syftar till att säkra 

god utemiljö i den fysisk planeringen vid förskolor och grundskolor, för att stödja barns 
utveckling. Den koncerngemensamma riktlinjen underlättar en effektiv planerings- och 

genomförandeprocess av kommande grundskolor och förskolor. 

Riktlinjen bidrar till att uppfylla mål 3 samt åtgärd nr 21 i handlingsplanen kopplad till 
Barn- och ungdomspolitiska programmet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 362  

• Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2020 

• Bilaga 1, Riktlinje för utemiljöns yta och kvalitet vid förskolor och grundskolor 

• Bilaga 2, Ekonomiska konsekvenser av Riktlinje för utemiljöns yta och kvalitet 

vid förskolor och grundskolor  

• Bilaga 3, Fördjupning till Riktlinje för utemiljöns yta och kvalitet vid förskolor 
och grundskolor 

• Bilaga 4, Sammanfattning av nämndöverläggningar 

• Bilaga 5, Sammanställning av samtliga nämndöverläggningar  

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Christopher Lagerqvist (M) yrkar: 

att stryka meningen ”I undantagsfall kan avsteg från friytekravet göras. Extra stora 

åtgärder krävs i dessa fall för att säkerställa kraven på goda gårdskvaliteter.” på sida 8. 
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Hanna Victoria Mörck (V) yrkar i första hand: 
1a) att stryka undantaget i den tredje punkten för respektive zon för förskola, om att göra 
avsteg från en större sammanhållen friyta. 

2a) att stryka undantaget i texten gällande zon 1, efter den tredje punkten, som lyder 
”I undantagsfall kan avsteg frfrån friytekravet ggöras. Extra stora åtgtgärder krkrävs i 
dessa fall fför att ssäkerstkerställa kraven ppå goda ggårdskvaliteter. 

Minimikrav: 15 kvm/barn. 

Lokaliseringskrav: NNärhet till park med lekfunktioner. ParkgrParkgränsen ska finnas 
inom 300 meters ggångavstngavstånd.” 

3) att lägga till i texten till zon 1 och 2, ”försök att få till större förskolegårdar än 
minimikravet måste alltid övervägas”. 

4) att revidera handlingen så att det framgår att normen för zon 2 ej får användas nä r vi 
bygger helt nya områden, eftersom det då finns plats att planera för barn och inte är 

rimligt att redan från början pruta ner gårdstorlekar när vi vet hur viktigt det är för hälsa, 
miljö och god pedagogik med plats för barn i tät stad. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar i andra hand: 

1b) att undantaget i den tredje punkten för förskolor i respektive zon, ändra normen 

gällande antal barn som kan tillåtas få en liten friyta för förskolor från 80 till 40 barn. 
2b) att undantaget, gällande zon 1, efter den tredje punkten, enbart får användas vid 

ombyggnation, och aldrig från användas när nya förskolegårdar planeras, samt att 
parken måste ligga i direkt anslutning till förskolan och att möjlighet att ta del av parken i 
anspråk för förskolan istället, måste prövas först. Texten bli r då att lyda som följer: 

”i undantagsfall, vid ombyggnation, ej vid nybyggnation, kan avsteg frfrån friytekravet 
ggöras. Extra stora åtgtgärder krkrävs i dessa fall fför att ssäkerstkerställa kraven ppå 

goda ggårdskvaliteter. 
Minimikrav: 15 kvm/barn. 

Lokaliseringskrav: NNärhet till park med lekfunktioner. ParkgrParkgränsen ska finnas i 
omedelbar närhet till förskolan för att vara tillgänglig, utan barriärer som gör det svårt 

att nyttja parken, såsom cykelvägar, vägar eller dylikt. Innan undantaget tillämpas krävs 
en prövning om att ta hel eller del av parken i anspråk för förskolan för att få till stånd en 

större gårdsyta.” 

Stefan Hanna (-) yrkar: 

att Zon 1 – Innerstadens minimikrav är 30 m² per barn vid färdigställande av gården eller 
att Zon 1 – Innerstadens gård bör ha en minsta sammanhållen friyta på 3000 
kvadratmeter, 
att Zon 1 – I undantagsfall kan avsteg från friytekravet göras. Extra stora åtgärder krävs i 
dessa fall för att säkerställa kraven på goda gårdskvaliteter, 

Minimikrav: 20 m² per barn 

att Zon 2 – Stadsbebyggelse där tät stad är målbilden har samma krav på 

gårdskvaliteter som förslagets för zon 3, 
att planeringsverktyget inkluderar parametrar som inte bara ser till närhet till park och 
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lekfunktioner utan också undanröjer de barriärer som kan finnas mellan skolan och 
parken och lekfunktionen. 

Erik Pelling (S), Jonas Segersam (KD) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Hanna Victoria Mörcks (V) förstahandsyrkanden (1a, 2a, 3 

och 4) mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Hanna Victoria Mörcks (V) andrahandsyrkanden (1b och 2b) 

mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Stefan Hannas (-) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med 
motiveringen: 

Barnen ska ha en självklar plats i framtidens Uppsala. De som bygger i vår kommun ska 

prioritera att bygga förskolegårdar med hög kvalitet med utrymme för lek, snarare än 

trånga utsläppsgårdar. I de fall avsteg från friytekravet måste göras ska det bedömas i 
det enskilda fallet, vilket redan är möjligt att göra i Plan- och byggnadsnämnden. 

Vi vill att bedömningar ska göras utifrån platsens förutsättningar för att skapa så 
intressanta och kvalitativa utemiljöer som möjligt. Därför ställs det också krav, som har 

stöd i forskning, på vad gårdar också ska kunna innehålla. Fokus bör ligga på kvalitet 

snarare än kvantitet. Kommunala särkrav i byggsektorn är något som ska undvikas men 
för att underlätta i bygglovsgivning, skapa förutsägbarhet och förbättra våra barns 
utemiljöer så kan dessa riktlinjer vara en väg framåt för ett grönare, tryggare och 

snyggare Uppsala. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkanden med motiveringen: 

Barns behov ska sättas i första rummet. Tyvärr har minoritetsstyrets politiker visat en 
väldigt slapp inställning till riktlinjerna. Istället för att säkra ytor för skol- och 
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förskolebarn, har de återkommande valt att prioritera förhöjd exploatering och därmed 
vinster på kommunala markförsäljningar. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Det finns många skäl för varför vi måste säkerställa att våra barn har rimligt stora och 

attraktiva utemiljöer i anslutning till förskolor och grundskolor. Inte minst för att våra 

barn tidigt i livet ska uppmuntras till mycket fysiska aktiviteter som har stor betydelse för 
deras inlärningsförmåga. 

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet är positiva till att Uppsala kommun genom att ta fram lokala riktlinjer tar 

till sig insikter från empirisk forskning och Boverkets praxis. Forskningen visar tydligt på 
vikten av barns möjlighet till rörelse för deras motoriska utveckling, inlärning samt 

allmänhälsa. Utemiljöns storlek spelar en väsentlig roll för att den ska kunna inrymma 
alla de kvaliteter som krävs för att barn ska utvecklas på bästa sätt. Ytan storlek har 

också betydelse för slitage på utemiljön och förutsättningarna att välja naturliga 

material som stimulerar till lek och rörelse. 
Det är bra och nödvändigt att utredningen beaktar de ekonomiska aspekterna av 
utemiljöns storlek och kvalitet. Dessa måste emellertid vägas mot barns möjlighet till 

rörelse och de positiva effekter som följer därav. Centerpartiet menar att barns möjlighet 

till rörelse alltid behöver beaktas när nya stadsdelar byggs, och att investera i förskole- 

och skolgårdar som främjar barns rörelse är önskvärt ur såväl hälso- som 
samhällsbyggnadsperspektiv. 

För att uppnå en kommungemensam riktlinje för utemiljöns yta och kvalitet kring 

förskolor och skolor som är både praktiskt genomförbar, ekonomiskt försvarbar och har 

ett långsiktigt hälsoperspektiv tycker Centerpartiet: 

att minimikravet ska vara 30 kvadratmeter per barn eller en minsta sammanhållen 
gårdsyta om 3 000 kvadratmeter i zon 1 (innerstaden), 

att avsteg från friytekravet kan göras i undantagsfall dock som lägst till 20 kvadratmeter 

per barn, men att särskilda åtgärder då krävs för att tillgodose kraven på goda 
gårdskvaliteter, 

att minimikravet för stadsbebyggelse där målbilden är tät stad (zon 2) ska vara 
detsamma som för förslagets zon 3, 
att planeringsverktyget ska inkludera parametrar som inte bara ser till närhet till park- 

och lekfunktioner utan också undanröjer barriärer som kan finnas mellan skolan eller 
förskolan och park- eller lekfunktionen. 
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§ 305 

Finansrapport 1 januari - 30 september 2020 

KSN-2020-00622 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten kvartalsvis avrapporteras till 

kommunstyrelsen. Denna finansrapport redovisar utvecklingen inom den finansiella 
verksamheten för perioden 1 januari till 30 september 2020 och i vilken utsträckning 

den finansiella verksamheten bedrivits i enlighet med fastställd policy och tillhörande 
riktlinjer.  

Varje månad sammanställs en finansrapport till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Dessa månadsrapporter återfinns i bilaga 1–9. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 339  

• Tjänsteskrivelse daterad 16 oktober 2020 

• Finansrapport per januari 2020, Uppsala kommun- och koncern  

• Finansrapport per februari 2020, Uppsala kommun- och koncern  

• Finansrapport per mars 2020, Uppsala kommun- och koncern  

• Finansrapport per april 2020, Uppsala kommun- och koncern  

• Finansrapport per maj 2020, Uppsala kommun- och koncern  

• Finansrapport per juni 2020, Uppsala kommun- och koncern 

• Finansrapport per juli 2020, Uppsala kommun- och koncern 

• Finansrapport per augusti 2020, Uppsala kommun- och koncern 

• Finansrapport per september 2020, Uppsala kommun- och koncern 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 306 

Översyn av lokala ordningsföreskrifter 

KSN-2020-02659 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att se över kommunens lokala 
ordningsföreskrifter, 

2. att översynen i vart fall ska innefatta utredning om huruvida 

• tillstånd för elsparkcyklar samt hantering av övergivna elsparkcyklar 

kan regleras i de lokala ordningsföreskrifterna, 

• tillstånd till food trucks och uteserveringar kan regleras i de lokala 

ordningsföreskrifterna och på så sätt förenklas, 

• nedskräpning kan förebyggas och regleras i de lokala 

• ordningsföreskrifterna, 

• ljudstörande bilar, meetups, kan regleras i de lokala 

ordningsföreskrifterna, samt 
3. att förslag till reviderade lokala ordningsföreskrifter ska presenteras för 

kommunstyrelsen så att beslut kan fattas före sommaren år 2021. 

Sammanfattning 

Grundläggande bestämmelser om allmän ordning och säkerhet ges i ordningslagen 3 

kap. Med stöd av bestämmelser i samma lag har kommunen meddelat lokala 
ordningsföreskrifter som innehåller regler för hur den allmänna ordningen och 

säkerheten ska upprätthållas på offentlig plats i kommunen. De lokala 
ordningsföreskrifterna fastställs av kommunfullmäktige. Den senaste revisionen 

gjordes 2013 och det finns anledning att göra en översyn av föreskrifterna för att 
återkomma med förslag till reviderade lokala ordningsföreskrifter för beslut före 
sommaren år 2021. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 340  

• Tjänsteskrivelse daterad den 29 september 2020 

• Bilaga 1, Lokala ordningsföreskrifter för Uppsala kommun, antagna 25 mars 
2013 
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Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med instämmande från Stefan 
Hanna (-) och Simon Alm (-): 
att uppdra till kommunledningskontoret att utreda hur tiggeri kan regleras i kommunens 

lokala ordningsföreskrifter eller på annat sätt. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande mot avslag och finner 

att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande med motiveringen: 
Uppsala kommun har lokala ordningsföreskrifter som innehåller regler för hur den 

allmänna ordningen och säkerheten ska upprätthållas på offentlig plats i kommunen. 
Det är viktigt att ordningsstadgan uppdateras och är tidsaktuell så att den reglerar de 

utmaningar kring ordning som kan finnas idag. Vi föreslog därför att utreda hur 
elsparkcyklar, food-trucks och uteserveringar kan regleras i ordningsstadgan, vilket 
sedan blev en del av förslaget. 

Vi föreslog även att utreda hur tiggeri kan regleras i kommunens lokala 

ordningsföreskrifter eller på annat sätt. Många EU-medborgare söker sig till Sverige för 

att tigga. Det är ingen långsiktig lösning till ett bättre liv utan riskerar istället att förvärra 

problem. Via ordningsstadgan kan det vara möjligt att exempelvis förbjuda tiggeri på 

vissa platser, vilket vi vill att kommunledningskontoret utreder. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet med motiveringen: 

Tiggeriet har minskat efter rekordåren, men det förekommer alltjämt och kan öka i 

framtiden. Det är därför bättre sent än aldrig att reglera området mer än vad som varit 
låt-gå-politiken sedan EU-expansionen 2009. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är obegripligt hur det kan ta så lång tid att ta fram förslag på hur detta kan regleras i 

kommunens ordningsföreskrifter. Att ärendet indikerar att det kan ta ända till sommaren 
2021 innan liknande ordningsföreskrifter kan vara på plats är oacceptabelt. Särskilt 

frågan om tillstånd för elsparkcyklar och hanteringen av övergivna elsparkcyklar är 
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underkänd. Problemen med dessa elsparkcyklar har lyfts vid flera tillfällen i 
kommunfullmäktige. Uppsala kommun kan med fördel lära av andra kommuner som 
betydligt snabbare har tagit tag i problemen. Kommunen kan också lära av det underlag 

som tagits fram som vägledning av Sveriges kommuner och regioner. Jag kan inte förstå 
varför detta ärende ska skötas av kommunledningskontoret. Jag kan bara tolka det som 
att den nämnd som har ansvaret för dessa frågor, Gatu- och samhällsmiljönämnden, inte 

klarar av att processa frågorna. 
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§ 307 

Reviderat projektdirektiv för Västra Librobäck 

KSN-2019-0567 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna reviderat projektdirektiv för Västra Librobäck enligt ärendets 
bilaga 1. 

Sammanfattning 

Stadsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag till reviderat projektdirektiv, 

bilaga 1, för att fastställa den politiska viljan och att sätta ekonomiska, tidsmässiga och 

kvalitativa ramar för projektet samt beskriva förväntade leveranser.  Anledningen till 
revideringen är att olika utredningar, kontakter och säkerställning av information har 
lett till nya grundläggande förutsättningar för projektet.  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 11 november 2020 § 93 

• Tjänsteskrivelse daterad 22 oktober 2020 

• Bilaga 1, Projektdirektiv 

• Bilaga 2, kartbild 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Christopher Lagerqvist (M) yrkar: 
att projektmålet på sida 2 i missivet som lyder: ”att en ny anslutning till 

verksamhetsområdet från gamla börjevägen ska skapas” kvarstår och inte stryks. 

Jonas Segersam (KD) yrkar: 

att återremittera ärendet i syfte att skona den södra/sydvästra delen av området från 
exploatering med argumentet att bevara jordbruksmark och att inte störa siktlinjen från 

Luthagen/Stabby. 

Simon Alm (-) yrkar avslag till mark- och exploateringsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först Jonas Segersams (KD) återremissyrkande mot ärendets 
avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med 

motiveringen: 
I det reviderade projektdirektivet föreslås projektmålet om att skapa en ny anslutning 

från Gamla Börjevägen utgå. Detta skulle innebära att all anslutning istället sker via den 

befintliga och redan tungt ansträngda väg 272, vilket i sin tur skulle leda till kraftiga 

köbildningar och en ohållbar trafiksituation. Läget är redan idag ansträngt och kommer 
bli än mer till dess att utbyggnaden av gator och vägar till området ska vara utbyggt till 

2030. I projektdirektiven måste vi ha en långsiktig planeringshorisont och skapa 
möjligheter. Därför behöver en väganslutning finnas med. Redan i dag finns det 

verksamheter och boende i närområdet. Vi vill även för dessa skapa ett mervärde av den 

nya exploateringen av mark samtidigt som det underlättar för angöring för hela 

utvecklingsområdet i stort. En framtida väganslutning försvåras kraftigt eftersom de nya 
direktiven innebär att vägreservatet tas bort och ersätts av en grön kil som innebär att 

behovet i framtiden är svårt att tillgodose. 

Vi vill istället att en ny anslutning till verksamhetsområdet planeras från Gamla 

Börjevägen och reserverar oss därför mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Vi anser att Stabbyfälten (norra delen) bör bevaras med sin nuvarande prägel av öppen 
jordbruksmark. Vi kristdemokrater ser behovet av verksamhetsmark, även om vi 

beklagar att bra jordbruksmark tas i anspråk för detta ändamål. Precis som tidigare är vi 
positiva till att detta sker längs väg 272, alltså den norra/nordöstra halvan av området. 

Däremot anser vi att den södra / sydvästra halvan av området ej bör exploateras. 
Vi yrkade därför att återremittera ärendet i syfte att skona den södra/sydvästra delen av 
området från exploatering med argumentet att bevara jordbruksmark och att inte störa 

siktlinjen från Luthagen/Stabby. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
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Undertecknad har tidigare markerat mot att man i Librobäcktrakterna har utökat 
verksamhetsområdet på jordbruksmarken specifikt och undvikit det som är de mindre 
skogsytorna. Det utlovades vid det tillfället från styret att det skulle vara sista gången och 

att vi ska undvika att göra så igen, men här är ännu ett sådant ärende där man till den 
överväldigande andelen ska exploatera just högproduktiv jordbruksmark. 
Det kan undertecknad därmed inte ställa sig bakom och beklagar att översiktsplanen 

tillåter sådana stora ingrepp mot vår jordbruksmark, och detta är ett ännu ett exempel 

på att vi måste skynda på med att komma igång med en ny översiktsplanering. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Uppsala behöver, liksom andra kommuner, platser där det kan få finnas industri och 

verksamheter som kräver mer utrymme. Därför behövs det här området och det ligger i 

närheten av det område som nu har samma typ av verksamheter. Det är olyckligt att 
åkermark tas i anspråk. Vi behöver egentligen varenda jordplätt för vår försörjning och 

beredskap i landet. För att allt inte ska behöva ligga inom stadsväven är det även viktigt 

att områden utanför staden kan komma till. Helst dock inte på jordbruksmark. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet ser behovet av mer mark planerad för industri och verksamheter i Uppsala. 
Samtidigt anser vi att det är olyckligt att åkermark ianspråktas för att etablera 

verksamhetsområden. Åkermark är en ändlig resurs som inte nybildas på naturlig väg. 

Den åkermark som finns i Uppsala vill Centerpartiet därför bevara i så stor utsträckning 

som möjligt. 
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§ 308 

Skrivelse till Trafikverket om förhållande på 
väg 72, Järlåsa 

KSN-2020-02787 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att översända skrivelsen till Trafikverket enligt ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

För att säkerställa trafiksäkerheten för kommunens invånare i och omkring Järlåsa, 

längs väg 72, tillskriver kommunstyrelsen Trafikverket angående behov av ökade 

trafiksäkerhetsåtgärder i området. I skrivelsen uppmanar kommunstyrelsen att 
Trafikverket inför arbetet med åtgärdsvalsstudie för väg 72 genomför 

hastighetsundersökning genom tätorten Järlåsa samt som en tillfällig lösning sätter 
upp fartkameror. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 november 2020 § 348 

• Tjänsteskrivelse, daterad 14 oktober 2020 

• Bilaga 1. Skrivelse till Trafikverket angående trafiksäkerheten i Järlåsa. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 309 

Tilläggsavtal avseende ombyggnation av 
Stadsbibliotekets barnavdelning 

KSN-2020-02589 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna bifogat tilläggshyresavtal mellan Uppsala kommun och 

Masmästaren Fastigheter AB för överenskommelse angående om- och 
tillbyggnad av barnavdelningen på Uppsala Stadsbibliotek, samt 

2. att godkänna att kontraktstiden för huvudhyresavtalet förlängs att gälla till 
och med 31 december 2048. 

Sammanfattning 

Barnavdelning på Stadsbiblioteket är i dagsläget för liten och behöver förändras för att 
bättre motsvara de krav som medarbetare, besökare och allmänhet har på lokalerna, 
samt för att bättre tillgodose verksamhetens krav enligt uppdrag från nämnd. För att 

möta Uppsalas växande behov av en större, mer tillgänglig och mer kreativ 
barnavdelning på Stadsbiblioteket, har kulturnämnden den 7 oktober 2020 beslutat att 

ta hänsyn till Bibliotek Uppsalas finansieringsbehov i kommande budgetarbete. I 
samarbete med hyresvärden Masmästaren Fastigheter AB och anlitad konsultfirma har 

ett ombyggnads-och ritningsförslag för barnavdelningen tagits fram. 
Ombyggnadskostnaden beräknas bli 8 miljoner kronor som hyresvärden bekostar och 
som ska återbetalas med en tilläggshyra på 700000 kronor under 14 år. Ränta för 

annuitetsberäkningen är 3 procent. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 4 november 2020 § 341  

• Tjänsteskrivelse daterad den 25 september 2020 

• Bilaga 1, Tilläggshyresavtalet med hyresvärd Masmästaren Fastigheter AB. 

Kontrakt nr 106–0132. 

• Bilaga 2, protokollsutdrag från kulturnämnden 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 311 

Uppföljning av mark- och exploateringsbudget 
för projekt – andra delåret 2020 

KSN-2019-03709 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna nya budgetar för markerade projekt (B) i enlighet med ärendets 

bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 12 februari 2020 § 3, att anta budgetar för samtliga 

exploateringsprojekt. I samma beslut antogs också formen för den uppföljning och 

rapportering som ska ske för varje projekt.  

Uppföljning av projektens budgetar ska ske tre gånger per år, i samband med den 

ordinarie delårsuppföljningen. Vid uppföljningen ska avvikelser från beslutade 

budgetar redovisas i form av avvikelserapporter alternativt nya budgetbeslut, 
beroende på avvikelsens storlek. Avvikelserapporterna ska innehålla förklaringar till 

avvikelserna och en beskrivning av genomförda och planerade åtgärder för att 
motverka eller kompensera för ytterligare avvikelser.  

Beslutet fattas med stöd av kommunstyrelsens beslut 12 februari 2020 3 §. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 11 november 2020 § 95 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 juni 2020  

• Bilaga 1, Budget för samtliga pågående projekt 

• Bilaga 2, Nedbruten budget för projekt på kommunal samt privat mark 

• Bilaga 3, Avvikelserapporter 

• Bilaga 4, Kommentarer till projekt markerade med asterisk i bilaga 1  

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot beslut och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

  



Sida 63 (71) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2020-11-25 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 312 

Yttrande över remiss om en långsiktigt hållbar 
migrationspolitik (SOU 2020:54) 

KSN-2020-02959 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Justitiedepartementet enligt ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

Justitiedepartementet har remitterat betänkandet En långsiktigt hållbar 

migrationspolitik (SOU 2020:54) till Uppsala kommun för yttrande senast 7 december 
2020.  

Utredningens uppdrag är att ta ställning till utformningen av den framtida svenska 

migrationspolitiken i syfte att fastställa en ordning som är långsiktigt hållbar. 
Utgångspunkten för uppdraget har varit att migrationspolitiken ska vara human, 
rättssäker och effektiv. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 november 2020 § 363  

• Tjänsteskrivelse daterad 4 november 2020 

• Bilaga, Yttrande över remiss om en långsiktigt hållbar migrationspolitik (SOU 
2020:54) 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar: 
att Uppsala kommun anser att en etableringstid på två är för kort. Det behövs minst fem 

år för nyanlända att etablera sig och komma i försörjning. 

Simon Alm (-) yrkar: 
att kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att komplettera yttrandet med ett stycke 
om att kommunen är positiv till minskade invandringsvolymer, större kommunalt 

självbestämmande i fråga om invandringsmottagande och att efterlysa starkare 

incitament för frivillig återvandring samt efterlevnad av utvisnings- och avvisningsbeslut. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Stefan Hannas (-) och Simon Alms (-) yrkanden. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först Stefan Hannas (-) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Simon Alms (-) yrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Uppsala kommun har god kännedom om hur svårt det är för många nyanlända att 

etablera sig i det svenska samhället och komma i någon form av egenförsörjning. 
Utmaningarna är särskilt stora kopplade till nyanlända som kommer från 

utomeuropeiska länder. Idag tar det i genomsnitt över nio år för att bli etablerad och 

självförsörjande. Det finns inga skäl för Uppsala kommun att undvika att tala i klarspråk 
om att det är ett faktum och att staten måste ta ett större ansvar för sin migrationspolitik. 

Kommunerna måste få en mycket längre tid då etableringsstöd utgår och nivån på det 
stödet måste ökas för att rimligt täcka de kostnader kommunen har. 
Det är bra att kommunen vill se ett tydliggörande av vilken beredskap kommunerna 

förväntas ha för stora tillströmningar av asylsökande och nyanlända. Jag anser att 

kommunen i detta sammanhang också måste lyfta fram de problem som EBO-lagen 

skapar och som ur kommunens perspektiv är oacceptabla. Problem som bland annat 
trångboddhet och alla negativa konsekvenser som det medför. 
Det är ljuv musik att Uppsala kommun nu alltid lägger till följande lydelse i remissvar till 

staten: ”Uppsala kommun vill understryka att finansieringsprincipen alltid skall gälla när 

staten vill utöka, ändra eller överföra uppgifter till den kommunala nivån.” 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Det är viktigt att kommunen får ersättning för sådana åtgärder från statligt håll som 
leder till väsentliga kostnadsökningar. Ett uppenbart exempel som också lyfts fram i 

yttrandet är frågan om etableringsersättningen som är för kort i tid. Flera delar av 

problematik med invandringen berörs dock inte av svaret varför yttrandet borde 
kompletteras med ett stycke som tydliggör att kommunen gärna ser en minskad 
invandring, minskad förekomst av illegala invandrare på våra gator, minskad förekomst 
av utvisade våldsverkare på våra gator, incitament för frivillig återvandring och mer 

kommunalt inflytande i frågan om invandringsmottagande. 
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§ 313 

Svar på initiativärende om demokratisk insyn 
och mer likvärdiga inläsningsmöjligheter för 
kommunstyrelsens ledamöter från Simon Alm 
(-) 

KSN-2020-03284 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att återremittera ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott för vidare 
diskussion. 

Sammanfattning 

Simon Alm (-) har i initiativärende väckt i kommunstyrelsen 11 november 2020 
föreslagit kommunstyrelsen: 

- i första hand att kommunstyrelsens ledamöter ges insyn i arbetsutskottets 

ärendehantering och i andra hand att kommunstyrelsens ledamöter ges insyn i 

arbetsutskottets ärendehantering som avses avgöras av kommunstyrelsen 

eller kommunfullmäktige 
samt 

- att kommunstyrelsens ersättare ges samma insyn i arbetsutskottets 

ärendehantering som ledamöterna enligt ovan 

- att ärenden med sekretess undantas i de fall det finns juridiska skäl. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 19 november 2020 

• Initiativärende om demokratisk insyn och mer likvärdiga inläsningsmöjligheter 

för kommunstyrelsens ledamöter från Simon Alm (-) 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott för vidare diskussion. 
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Simon Alm (-) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras återremissyrkande mot 
ärendets avgörande idag och finner att ärendet återremitteras. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är märkligt att kommunstyrelsen inte anser att det är bra om samtliga 
representanter av kommunstyrelsen så tidigt som möjligt kan sätta sig in i ärenden och 

därigenom bidra till att höja kvaliteten i de beslut som föreslås. Med en ordning liknande 
den som Alm föreslår finns möjligheter för kommunstyrelsens arbetsutskott att få ta del 
av goda synpunkter som kan göra deras förslag till beslut betydligt bättre. 
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§ 314 

Svar på initiativärende om utredning av 
isarena från Fredrik Ahlstedt (M) och Hanna 
Victoria Mörck (V) 

KSN-2020-03288 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå initiativet. 

Sammanfattning 

Fredrik Ahlstedt (M) och Hanna Victoria Mörck (V) har i initiativärende väckt i 

kommunstyrelsen 11 november 2020 föreslagit kommunstyrelsen: 
- att kommunstyrelsen beslutar att utredningen angående ny isarena även skall 

omfatta ett nytt reviderat förslag avseende funktion och kostnader för läget vid 
kv. Kölen. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 2020-11-19 

• Initiativärende om utredning av isarena från Fredrik Ahlstedt (M) och Hanna 

Victoria Mörck (V) 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-) yrkar avslag till initiativet. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag Hanna Victoria Mörck (V) med fleras yrkande 
och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Hanna Victoria Mörck (M) med fleras yrkande. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Bygget av en ny isarena borde redan vara igång. Det är mycket beklagligt hur detta 
ärende år efter år fördröjts. Gränby är en bättre placering än de alternativ som 

presenterats genom åren. 
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§ 315  

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 14 oktober till 19 

november 2020 till protokollet. 
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§ 316 

Anmälningsärenden 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckning över anmälningsärenden perioden 14 

oktober till 19 november 2020 till protokollet, samt 

- att överlämna inlämnade Initiativ om att möjliggöra anställning av 
ensamkommande från Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) och 
Initiativ om att använda äldrenämndens överskott till julbonus för anställda från 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) till kommunledningskontoret 

för beredning. 

Sammanfattning 

Till dagen sammanträde har två initiativ lämnats in av ledamöter i kommunstyrelsen: 

- Initiativ om att möjliggöra anställning av ensamkommande från Tobias 
Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V), KSN-2020-03451 

- Initiativ om att använda äldrenämndens överskott till julbonus för anställda 
från Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V), KSN-2020-03452 
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§ 317 

Informationsärenden 
 

Uppsalapaketet och Uppsala spårväg 

Föredragande: Gabriella Burel, projektledare. Michael Eriksson, strategisk 

samhällsplanerare. Camilla Hanke Sönnerkvist, strategisk samhällsplanerare. 

Information om nya Stadshuset 

Föredragande: Carl Ljunggren, fastighetschef. 

Statusuppdatering om Covid-19 

Föredragande: Anders Fridborg, säkerhetschef 

 


